
Správa o prebiehajúcich rokovaniach o integrácii Ústavu politických vied SAV, v.v.i. 

s inými verejnými výskumnými inštitúciami v rámci SAV 

 

 

Od podpísania výkonnostných zmlúv boli v rámci ÚPV SAV, v.v.i., ktorých súčasťou sa stal 

záväzok vykonať v období rokov 2024 – 2026 všetky kroky smerujúce k integrácii s ďalšími 

verejnými výskumnými inštitúciami (ďalej len VVI) v rámci SAV do väčšieho celku (čl. 4) 

zvažované viaceré alternatívy, ako postupovať k dosiahnutiu daného cieľa. Tento cieľ 

vychádza o.i. aj z uznesenia vlády SR zo dňa 15. mája 2024 o Aktualizácii Akčného plánu 

Národnej stratégie výskumu, vývoja a inovácií. Otázka ďalšej organizačnej budúcnosti bola 

predmetom oficiálnych i neoficiálnych rokovaní na úrovni ústavu, cieľom ktorých bolo 

identifikovať preferencie jednotlivých zamestnancov z hľadiska ich ďalšieho profesionálneho 

zaradenia. Celoústavná porada dňa 11. júna 2024 totiž nedospela k jednoznačnému konsenzu 

medzi zamestnancami ohľadne ďalšieho postupu integrácie. Zamestnanci uvádzali ako svoje 

priority rokovania s Historickým ústavom SAV, resp. s Filozofickým ústavom SAV (menšia 

časť zamestnancov).  

Zároveň dňa 3. marca 2025 prebehlo stretnutie členov Predsedníctva SAV zamerané na 

problematiku spájania organizácií (VVI) v rámci SAV s pracovníkmi Ústavu politických vied 

SAV, v.v.i. Členovia P SAV zdôrazňovali záujem o zachovanie kontinuity odborov, ktoré sú 

predmetom výskumu na SAV ako aj prísľub, podľa ktorého by mala zostať zachovaná 

kontinuita pracovných úväzkov, pričom by malo byť garantované zachovanie pracovných 

miest všetkých pracovníkov, ktorých sa integrácia VVI v rozličných formách bude týkať. 

Pracovníkom ústavu, ako aj členom P SAV bol prezentovaný vtedajší stav rokovaní.  

 

Priebeh a výsledky rokovaní o integrácii Ústavu politických vied SAV, v.v.i. boli členkám 

a členom Akademickej obce ÚPV SAV, v.v.i. prezentované dňa 17. júna 2025 na zhromaždení 

Akademickej obce ÚPV SAV, v.v.i. Uznesenie akademickej obce je súčasťou správy.  

 

Do úvahy pripadalo viacero alternatív, od zlúčenia ústavu ako celku s inými VVI a kontinuite 

jeho pôsobenia v podobe organizačnej zložky, resp. oddelenia až po zánik ústavu a delimitáciu 

jeho pracovníkov na iné VVI. V tomto smere boli vedené aj príslušné rokovania 

s potenciálnymi partnerskými VVI a s vedením 3OV SAV.  

 

Výsledky rokovaní s jednotlivými VVI: 

 

Ústav štátu a práva SAV: prejavili záujem o prijatie štyroch pracovníkov výskumu a vývoja 

s možnosťou vzniku oddelenia, čo však z hľadiska budúcnosti odboru (hodnotenie VER) 

nebolo pre ústav prijateľné. Návrhy na prijatie väčšieho počtu pracovníkov, resp. vytvorenie 

centra s organizačnými zložkami neboli prijaté.  



 

Centrum spoločenských a psychologických vied SAV: na základe neoficiálnych rokovaní 

nebola akceptovaná alternatíva vstupu ÚPV SAV ako organizačnej zložky. Po výmene vedenia 

a rokovaniach s Historickým ústavom SAV sme sa na vedenie Centra obrátili opakovane 

s návrhom  na delimitáciu dvoch samostatných vedeckých pracovníkov (Peter Dinuš a Ľuboš 

Blaha) a jednej administratívnej pracovníčky (Jana Hudecová), tento zámer bol však 

zamietnutý.  

 

Historický ústav SAV: na základe predchádzajúcich rokovaní na úrovni riaditeľov bol 

vypracovaný projekt delimitácie časti zamestnancov ÚPV SAV. Riadiace orgány ústavu 

(vedecká a správna rada) prejavili súhlas s delimitáciou časti zamestnancov ÚPV SAV, v.v.i. 

(Dirk Dalberg, Norbert Kmeť, Juraj Marušiak, Sanja Zlatanović, Adam Folvarčný – pracovník 

prijatý na výkonnostnú zmluvu, Petra Grigelová – MD, Silvia Cápayová – knihovníčka) 

a príslušný projekt schválili. 

 

Pozri: 

Zápisnica Vedeckej rady HÚ SAV, 25. 11. 2024: https://history.sav.sk/wp-

content/uploads/zapisnica-vr-husav25112024.pdf 

 

Zápisnica Vedeckej rady HÚ SAV, 15. 4. 2025: https://history.sav.sk/wp-

content/uploads/zapisnica-vr-husav15042025.pdf  

 

Zápisnica Správnej rady HÚ SAV, 27. 3. 2025: https://history.sav.sk/zapisnice/zapisnica-spr-

husav-1-2025.pdf 

 

 

Filozofický ústav SAV: na základe predchádzajúcich rokovaní na úrovni riaditeľov, čiastočne 

aj za účasti podpredsedu SAV pre 3OV Miroslava Morovicsa, bol vypracovaný projekt 

delimitácie časti zamestnancov (Michael Augustín, Peter Dinuš, Ľuboš Blaha, Jana Hudecová) 

a doktorandov ústavu. Riadiace orgány však uvedený projekt zamietli.  

 

Pozri:  

Zápisnica Vedeckej rady FÚ SAV, 7. 4. 2025: 

http://www.klemens.sav.sk/fiusav/doc/vr/FiUSAV-VR-Zapisnica-2025-04-07.pdf 

 

Zápisnica Správnej rady FÚ SAV, 19. 5. 2025: 

http://www.klemens.sav.sk/fiusav/doc/sr/2025/FiUSAV-SR-Zapisnica-2025-05-19.pdf 
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Centrum vied o umení: organizácia bola oslovená v súvislosti s možným prijatím 

administratívnej pracovníčky Jany Hudecovej 

 

Encyklopedický ústav SAV: úvahy o delimitácii pracovníkov, prípadne spájaní, odmietli.  

 

Rokovania o začlenení do navrhovaných centier sme nerealizovali jednak vzhľadom na 

krátkosť času, jednak vzhľadom na to, že sme k žiadnym neboli prizvaní. 

  



 

 

Uznesenie zasadnutia Akademickej obce Ústavu politických vied SAV, v.v.i. dňa 17. júna 

2025: 

 

„Akademická obec Ústavu politických vied SAV, v.v.i. berie na vedomie správu o rokovaniach 

o spájaní ústavov, resp. o delimitácii pracovníkov ústavu do iných verejných výskumných 

inštitúcií na základe záväzkov vyplývajúcich z výkonnostnej zmluvy. Vyslovuje sa za ďalšie 

rokovania s cieľom zabezpečenia  umiestnenia všetkých pracovníkov ústavu. Akademická 

obec Ústavu politických vied SAV, v.v.i. považuje za potrebnú aktívnu súčinnosť orgánov 

SAV, vrátane vedenia 3. oddelenia vied SAV v tomto procese, keďže doterajšie rokovania boli 

úspešné iba čiastočne. Zároveň akademická obec považuje za potrebné, aby tento proces 

prebiehal v súlade so Zákonníkom práce a odbormi a realizoval sa v prospech zamestnancov 

ústavu.“  

 

Uznesenie bolo prijaté jednohlasne. 

 

Problémy pri rokovaniach: 

Pri rokovaniach na úrovni vedúcich pracovníkov VVI, ale aj medzi pracovníkmi ústavu boli 

reflektované viaceré problémy. Týkajú sa kontinuity doterajších záväzkov ústavu, pracovných 

zmlúv, keďže viacerí zamestnanci už majú trvalý pracovný pomer, kontinuity doktorandského 

štúdia, keďže potenciálne prijímajúce organizácie nerealizujú doktorandské štúdium v danom 

odbore. V takomto prípade nie je doriešená ani otázka osudu majetku ústavu, hoci ÚPV SAV 

nedisponuje žiadnym nehnuteľným majetkom. Nie sú celkom známe administratívne náklady 

spojené so spájaním, resp. delimitačným konaním na základe likvidácie ústavu a nie je známe, 

akým spôsobom bude vyzerať angažovanosť vedenia SAV, bez ktorej nie je možné proces 

integrácie úspešne zvládnuť. Preto nevieme identifikovať, či sme schopní dosiahnuť integráciu 

do konca roku 2025, ako sme pôvodne uvažovali.  

 

Bratislava, 17. júna 2025 

 

         Juraj Marušiak, PhD. 

riaditeľ ÚPV SAV, v.v.i. 


